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Geen woorden maar daden. Alhoewel Frits Ringers geen 
Rotterdammer was, maar een rasechte Groninger, stonden 
die woorden op zijn lijf  geschreven. Dat de club ontegen-
zeggelijk veel profijt van hem heeft gehad noopt tot dank-
baarheid. Hij vervulde een groot aantal jaren een voortrek-
kersrol in zowel de vereniging als de stichting. Frits overleed 
net na de jaarwisseling. Wanneer het tot de bevoegdheden 
van de redactie zou behoren, dan benoemden we hem 
postuum tot lid van verdienste. In deze editie blikken we 
terug op zijn bestuursperiode. We hopen dat het voor zijn 
vrouw Marian van enige troost is dat Frits voortleeft in de 
gedachten van veel van onze leden.

In deze editie van uw clubmagazine treft u een artikel aan 
van de hand van mederedacteur en baancommissielid Peter 
Meeuwis over de ideeën die zijn ontsproten uit het brein 
van golfbaanarchitect Michiel van der Vaart betreffende 
verdere ontwikkelingen van onze baan. Sommige suggesties 
van hem zijn verstrekkend. Daarom kan het geen kwaad om 
op deze plaats te benadrukken dat het slechts gaat om zijn 
ideeën die hij ons aanreikt om over na te denken. Peter stelt 
terecht in zijn verhaal dat sommige ervan behoorlijke finan-
ciële en praktische consequenties hebben. De plannen van 
Van der Vaart mogen dan ook beslist niet uitgelegd worden 
als ware het beleidsvoornemens. 

De mededeling van het bestuur tijdens de laatste leden-
vergadering om een eventmanager aan te stellen heeft 
menigeen binnen de club verrast. Bij het bestuur is het 
bewustzijn gegroeid dat de communicatie over deze 
vacature niet helemaal optimaal is geweest. Wellicht werpen 
de antwoorden die onze clubmanager Fopke gaf  op onze 
vragen enig licht op de achterliggende gedachten van deze 
beslissing. 
Kortom, in deze Neary valt weer volop te lezen.
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ProPraat

Tekst: Ive Krikke

Postuum Frits Ringers 1947 - 2024

Geen grote woorden. Geen 
schijnwerpers. Frits was een 
bestuurder van daden
“Nee joh, daar heb ik helemaal geen trek in. Nu een interview geven aan de Neary voelt 
voor mij als een in memoriam op een veel te vroeg tijdstip.”  
Het antwoord op het verzoek dat de redactie een paar jaar geleden aan hem richtte om 
eens terug te blikken op de tijd dat hij actief  was binnen De Compagnie liet niets aan 
duidelijkheid te wensen over: hij mocht dan al wel ernstig ziek zijn - golfen was er al een 
tijd niet bij - afgeschreven was hij allerminst. Het was een reactie die hem kenmerkte. 
Frits was nooit een man van grote woorden, hoefde niet in de schijnwerpers te staan, hij 
liet liever zijn daden spreken. Ook binnen onze club die een deel van zijn leven vormde. 
Als voorzitter van de vereniging loodsde hij de club door een moeilijke periode waarin 
menig financiële storm getrotseerd moest worden en als voorzitter van de stichting was 
hij later betrokken bij de uitbreiding naar 18 holes. 

Samen met zijn vrouw Marian meldt Frits zich in mei 1991 op het pover ingerichte kantoortje 
bij administratrice Marga Oudman om zich op te geven als lid. De club bevindt zich in die jaren 
in de meest turbulente fase van haar bestaan. Tussen de vereniging en stichting bestaat onenig-
heid met betrekking tot de bestuurssamenstelling van de stichting. Onder het voorzitterschap 
van tussenpaus George Kral is er zelfs sprake van een dermate ernstige escalatie dat beide 
partijen geen andere uitweg zien dan het inroepen van een arbitragecommissie. Die zal een 
bindend advies uitbrengen. De commissie stelt in grote lijnen de vereniging in het gelijk: de 
afspraak, gemaakt bij de oprichting van de vereniging, dat de club met twee zetels vertegenwoor-
digd zou zijn in het stichtingsbestuur, dient te worden nagekomen. Het arbitrale advies houdt 
echter ook in dat bij beide rechtspersonen zittende bestuursleden dienen af  te treden. Frits 
wordt dan benaderd met de vraag zich kandidaat te stellen voor het bestuur van de 
vereniging. Dat beroep wordt niet vergeefs op hem gedaan en in een buitengewone ledenverga-
dering in 1993 wordt hij met algemene stemmen verkozen tot voorzitter, de functie die hij tot 
1997 vervult.  Met zijn aantreden komt een einde aan perikelen binnen De Compagnie en gaan 
club en stichting verder met een bestuursconstructie die - met enige aanpassingen - in de jaren 
erna zeer werkzaam zou blijken. 
Consequentie van het opnemen van het voorzitterschap van de vereniging is dat Frits ook zitting 
neemt in het stichtingsbestuur. Vanaf  het moment van aantreden als verenigingsvoorzitter doet 
hij dat tot 2000 als bestuurslid zonder portefeuille, om aansluitend tot 2009 binnen het 
stichtingsbestuur de voorzittershamer te hanteren.

Al met al bekleedde Frits dus zo’n 16 jaar bestuursfuncties binnen De Compagnie. Het is be-
wonderenswaardig dat hij, naast zijn directeurschap van het familiebedrijf  Veem & Factor, in die 
periode veel van zijn tijd in de verenigingen en stichting stopte. Het waren jaren waarin grote 
stappen werden gezet. Een kleine bloemlezing.

In de zomer van 1994 ondergaat bijvoorbeeld de volgorde van de holes een verandering. Hole 8 
(huidige hole 9) wordt dan starthole. De organisatie wordt geprofessionaliseerd. De vrijwilligers-
baan van administrateur wordt in 1994 omgezet in een loondienstovereenkomst. Een jaar later 
kan de club de uitbreiding van het clubhuis in gebruik nemen, vindt de eerste ‘Top of  
Holland’ op onze baan plaats. Het bestuur zet daarnaast eind jaren ‘90 in volop om de A-status 
te verwerven. Die wordt in 1997 toegewezen. Dat wordt gevierd tegelijkertijd met de festivitei-
ten omtrent het 10-jarig bestaan van de club in mei 1998.  Ook is Frits betrokken bij de uitbrei-
dingsplannen voor de baan naar 18 holes en de bouw van het nieuwe clubhuis. 

Bij de foto’s
Linksboven:
In oktober 1993 krijgt de club de felbegeerde NGF-B-status 
toegewezen. Dit heugelijke feit wordt echter niet uitbundig 
gevierd. Wel kan Frits de felicitaties in ontvangst nemen van 
federatievicepresident mevrouw E.M.A. van Heek, die voor 
deze gelegenheid naar Veendam was afgereisd. 

Rechtsboven:
Frits aan de zwier met een charmant clublid tijdens de viering 
van het 10-jarig bestaan in mei 1998.

Midden:
In de beginjaren was de club nogal klein gehuisvest; uitbreiding 
van de accommodatie stond hoog op de verlanglijst. Die kon in 
1995 worden gerealiseerd. 
Het was aan Commissaris der Koningin H.J.L. Vonhoff om, 
met inzet van al zijn golftalent, onder toeziend oog van Frits 
(m), het vernieuwde clubhuis te openen. 

Linksonder:
In 2014 was in de Menkemaborg in Uithuizen een tentoon-
stelling te zien met door de Groninger kunstenaar 
René Kuipers geschilderde portretten van de pioniers van de 
Eemshaven. Een portret van Frits, die zijn bedrijf Veem & 
Factor in 1978 in de Eemshaven vestigde, maakte daar deel 
van uit.

Rechtsonder:
Een marshal zonder ordentelijk vervoer door de baan heeft 
écht een handicap. De in 1998 door Veem & Factor, waar Frits 
de scepter zwaait, geschonken buggy werd dan ook met zeer 
veel dank aanvaard.

Die kunnen in 2007 in gebruik worden genomen. 
Al met al kun je stellen dat De Compagnie veel heeft te 
danken aan zijn niet aflatende inspanningen.

In het dagelijks leven geeft Frits leiding aan het familie-
bedrijf  Veem & Factor. Dat bedrijf  werd in 1923 opge-
richt in de stad Groningen door Eduard M. Wiersema, de 
schoonvader van Frits’ vader die het bedrijf  na de Tweede 
Wereldoorlog overnam. In 1960 werd een nevenvestiging 
opgericht in Delfzijl. Frits komt in de zaak en geeft blijk 
over een pioniersgeest te beschikken getuige het openen 
van een dependance in de Eemshaven in 1978.  Het 
bedrijf  behoort daarmee tot de eerste twee die deze stap 
aandurven. Begin deze eeuw verkoopt hij het bedrijf  aan 
zijn nieuwe directeur, terwijl de N.O.M een minderheids-
belang in het bedrijf  neemt. 
In 2010 wordt Frits ziek en zien we hem niet meer op de 
club. Toch blijft hij lid. Hij beschouwt de contributie als 
sponsering. De club kan immers elke cent goed gebruiken. 
Na een lang ziekbed neemt hij op 4 januari dit jaar 
afscheid van het leven. 
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Tekst: Feico van der Ploeg

Met een bekende Noord-Nederlander door de baan

Verslaggever DvhN en FC-watcher 
Jan Mennega enthousiaste 
golfspeler 

Op onze baan tref  je regelmatig bekende Noorderlingen. Wat vinden zij zo leuk aan  
de Golfsport,  en hoe denken zij over de kwaliteiten van onze baan? Om daarachter te 
komen loop ik de komende edities met een aantal Noorderlingen die op verschillende 
manieren hun sporen hebben verdiend. In deze editie loop ik een rondje met 
Jan Mennega. Oud-profvoetballer, ex-sportverslaggever van het Dagblad van het 
Noorden en FC Groningen watcher. 

Jan Mennega (71 jaar) is geboren op 8 augustus 1952 te Assen. Hij is 
getrouwd met Julia en ze hebben samen  twee kinderen. Ze wonen nog 
steeds  in Assen.
Ik tref  Jan voor onze  ronde in ons golfrestaurant voor een kop koffie. 
Na onze spontane begroeting volgt een leuk en boeiend gesprek. 

Zijn voetbalcarrière begon Jan op jonge leeftijd, bij LEO in Loon als 
jeugdspeler. Na die periode kwam hij terecht  bij Achilles ‘94 Assen. In 
1971 maakte, als negentienjarige, de overstap naar FC Groningen.  Hier 
speelde hij drie seizoenen en veertien wedstrijden voor FC Groningen, 
waarin hij twee keer doel trof.  In die seizoenen speelde hij niet met de 
minste spelers. Martin Koeman, Hugo Hovenkamp, Ab Gritter waren 
bekende namen destijds in het elftal. Niet eenvoudig voor een jonge 
speler om een basisplaats te bemachtigen in die tijd. Hoewel de selectie 
talentvol was degradeerde FC Groningen in 1974 uit de eredivisie.
Jan vertelt: “ Met Rob Groenewoud als trainer. En ik speelde daar als 
onervaren jong broekie tussen. Een team met grote talenten, onbe-
grijpelijk dat die ploeg eruit vloog. Hugo Hovenkamp vertrok na de 
degradatie naar AZ om daar furore te maken”.

Na zijn periode bij FC Groningen keerde Jan terug naar Assen en ging 
weer spelen voor Achilles’94. Om vervolgens na een jaar  in 1975 over 

te stappen naar  zaterdaghoofdklasser ACV.   Met ACV werd in 1978 het algeheel kampioen-
schap binnengehaald, en maakte Jan zijn debuut in het Nederlands Amateurelftal.” ACV was in 
die tijd een top amateurelftal, goede spelers en we hadden heel veel plezier.  De kampioenswed-
strijd tegen Noordwijk staat mij nog heel goed bij.  Hier heb ik misschien wel mijn mooiste tijd 
gehad”; vertelt Jan.

Sportjournalist
Zijn carrière als verslaggever begon best bijzonder.
Het begon allemaal tijdens een trip  met het Nederlands Amateurelftal naar China. Hier werd 
Jan benaderd door de Asser Courant. Jan vertelt;” Tijdens de trip hield ik een dagboek bij 
waaruit de krant wilde publiceren. Omdat ik nog actief  was bij ACV kon ik destijds niet veel tijd 
hiervoor vrijmaken.  Niet lang  na deze trip raakte hij echter geblesseerd aan zijn  kruisbanden. 
“ Opereren was mogelijk. Echter het herstel zou 2 jaar duren,  zonder garantie dat het goed zou 
komen. Op mijn 26e was mijn voetbalcarrière dus voorbij en startte mijn carrière als 
verslaggever bij de Asser Courant", aldus Jan. 
Na zijn periode bij de Asser Courant stapte hij over naar het Dagblad van het Noorden.

Jan werkte ongeveer 40 jaar bij de krant, als sportverslag-
gever, en schreef  vooral over sport en FC Groningen. “Ik 
deed alleen verslag van sportwedstrijden, best uniek eigen-
lijk", vertelt Jan. Zijn eerste artikel ging over het fameuze 
zijspanduo Streuer en Schnieders. Sinds halverwege de 
jaren 90 volgde hij FC Groningen voor het Dagblad.
Jan heeft als sportjournalist ook breed de Nederlandse 
regiokranten mogen vertegenwoordigen bij grote 
sportevenementen. Jan: “ Ik mocht als verslaggever naar 
de Europese en wereldkampioenschappen voetbal. Ook 
Europacupwedstrijden mocht ik verslaan. Ook Ajax heb 
ik een jaar journalistiek mogen volgen. Het jaar dat ze de 
UEFA Cup zouden winnen. Als journalist zat ik er dicht 
bij. In die tijd was een interview bij Van Gaal thuis nog 
normaal”. 
 
Actieve golfer
Jan is enthousiast over onze Golfsport. Ruim 15 jaar 
geleden kreeg hij een kadobon, van zijn vrouw, om te gaan 
golfen. En met veel plezier. Zijn huidige handicap ligt 
momenteel rond 13. “ Maar momenteel speel ik niet op dat 
niveau hoor", geeft hij bescheiden aan. De homecourse van 
Jan als Assenaar laat zich eenvoudig raden: De Drentsche 
Golf  en Country Club te Assen.
Jan heeft wel vaker op de Compagnie gespeeld. “Voor mij is 
de Compagnie één van de mooiste banen van Noord 
Nederland. "Ik kom hier altijd met veel plezier", vertelt Jan.

Terug op de 19e hole hebben we nog een uurtje allerlei 
ervaringen uitgewisseld. Hoewel gepensioneerd is Jan 
nog steeds actief. Nog steeds wordt hij zo nu en dan voor 
diverse uitzendingen gevraagd, en hij  levert ook bijdragen 
aan radioprogramma's zoals Radio Milko en RTV Noord.

Ook is hij voor het Dagblad nog journalistiek in de weer. 
Elke zaterdag of  op zondag zie je hem ergens  langs de 
lijn bij een amateurwedstrijd om verslag te doen voor de 
krant.
Een geslaagde dag met een leuke Assenaar!

“Voor mij is de Compagnie 
        één van de mooiste        
              banen in 
     Noord Nederland”
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Onderzoek noodzakelijk naar wat mogelijk is

Suggesties van baanarchitect terug te 
zien in onderhoud bospercelen
Tekst: Peter Meeuwis

In de eerste Neary van 2023 heeft een artikel gestaan over Michiel van der Vaart, de baanarchitect van hole 10 
t/m 18 van onze golfbaan. Het was een hernieuwde kennismaking en uiteindelijk heeft Michiel van der Vaart 
een dag rondgelopen over de golfbaan en zijn notitieboekje volgeschreven met aantekeningen en ideeën. 
Op 23 november heeft Michiel zijn ideeën gedeeld met het bestuur en de baancommissie. 
Michiel heeft met behulp van een digitale tekening van de baan, met daarin 
zijn ideeën ingetekend, uitgelegd wat de veranderingen zouden kunnen 
zijn om de baan verder te ontwikkelen. Het zou te ver gaan om alle 
voorgestelde wijzigingen hier op te schrijven, zeker omdat 
realisatie van de voorstellen een meerjarenplan 
noodzakelijk maakt. Tevens zal het bestuur, in 
overleg met de leden, beslissingen moeten nemen 
over de wel of  niet uit te voeren aanpassingen.

Enkele in het oog springende, voorgestelde grote 
wijzigingen zal ik hieronder noemen met daarbij een 
enkele consequentie om aan te geven dat niet alles zo 
eenvoudig kan. Het vergt veel geld en planning van 
activiteiten om grote wijzigingen uit te voeren. In zijn 
algemeenheid zal er hinder zijn voor de golfers als er 
wijzigingen en werkzaamheden plaatsvinden door de 
baan. Dit hebben we allemaal ook gevoeld bij de renovatie 
van de tee-boxen op de eerste negen holes. Het spelen 
vanaf  tijdelijke tee-boxen is dan nog niet eens zo’n grote 
consequentie. Het af  en toe non-qualifying zijn tijdens 
werk in uitvoering, werd als een grotere hinder ervaren 
door menigeen. 

Als De Compagnie al tot uitvoering overgaat van de 
verschillende voorstellen van Michiel kan dit leiden tot het 
sluiten van holes, waardoor de baan in zijn geheel non-
qualifying wordt voor korte of  langere tijd. Aanpassingen 
van bunkers, verplaatsen van tee-boxen, opnieuw par 3 
holes aanleggen, het aanpassen van bospercelen en wa-
terpartijen, het dempen van sloten, enzovoort, vergt een 
meerjarenplan. Er zal ook moeten worden nagedacht over 
de consequenties voor het GEO-certificaat en de land-
goedstatus die De Compagnie heeft. Veranderingen en/
of  aanpassingen kunnen grote consequenties hebben en 
over alle facetten en aspecten zal moeten worden nage-
dacht voordat er één spade de grond ingaat. Voor veel van 
de hieronder genoemde consequenties zijn al suggesties 
gedaan door de architect maar voor uitvoering zal er in 
detail moeten worden gekeken of  het kan.

1. Hole 16 veranderen naar een min of  meer eilandhole. 
Consequentie: veel afgraven, gedeeltelijk dempen driving 
range, nieuwe tee boxen creëren, verdwenen waterbuffer 
elders creëren.

2. Aanpassen van de oefenfaciliteiten, met name de 
driving range. Consequentie: hole 1 en 2 van de par 3 
baan verdwijnen en zullen elders op het terrein weer terug 
moeten komen, op een andere plek een nieuwe 
overkapping of  gebouw.

3. Hole 7 heeft twee opties waarbij bij beide opties de 
bunker aan de linkerzijde wordt dichtgegooid en een run-
off  wordt gemaakt vanaf  de green richting het bosperceel 
aan de linkerkant.
De eerste optie is dan om rondom de bestaande green de 
fairway te vergroten en aan de rechterkant een extra bun-
ker naast de bestaande aanleggen. Consequentie: bosrand 
moet worden teruggezet en een enkele solitaire boom 
moet worden verwijderd.
De tweede optie is om de waterpartij de verbreden, tee-
boxen opdelen en/of  verplaatsen en de kleine bunker aan 
de rechterzijde dichtgooien. Consequentie: afgraven en 
afvoeren van zand, bosrand terugzetten, enkele solitaire 
bomen verwijderen.

4. Bunkers tussen hole 2 en hole 8 dichtgooien en een 
nieuwe bunker creëren maar dan meer in de buitenbocht 
van hole 2. De bunker in de binnenbocht van hole 2 
dichtgooien en bunker aan de voorzijde van de green 

vergroten. Consequentie: veel verplaatsen 
van verschillende soorten zand waar een 
route voor moet worden gevonden.

5. Hole 1 en hole 9 omdraaien waarbij de tee-box 
van hole 9 de nieuwe green wordt van hole 1. 
Aanleg van nieuwe tee-boxen in het bosperceel 
van hole 9. De green van hole 1 wordt de tee-box 
van de nieuwe negen en de green van hole 9 blijft 
de green van hole 9. Consequentie: er verdwijnt een 
stuk van het bosperceel op hole 9, solitaire bomen 
tussen hole 1 en 9 moeten worden verwijderd, elders 
op het terrein moet een nieuw bosperceel worden 
aangelegd.

6. Over het hele terrein de voorkant van de bospercelen 
tot een meter of  vier vrijmaken van struiken en de bomen 
opkronen zodat er een maaimachine onderdoor kan. 
Consequentie: deze activiteit is arbeidsintensief  vanwege 
achterstallig bosonderhoud en de bospercelen moeten 
worden uitgedund anders kan er geen machine tussen de 
bomen door.

7. De gehele par 3 baan hole 5 t/m 9 aanpassen en nieuwe 
par 3 holes aanleggen in het aangrenzende bosperceel om 
negen holes par 3 te behouden. Consequentie: een groot 
gedeelte van het bosperceel verdwijnt en zal elders op het 
terrein opnieuw moeten worden aangelegd.

Toch zijn er ook suggesties geweest van Michiel waarvan 
de baancommissie dacht, daar kunnen we wat mee. De 
eerste die is aangepakt is het verbreden van de fairways. In 
overleg met de greenkeepers zijn de maaipatronen aange-
past en heeft u allen de eerste aanpassingen al kunnen 
ervaren. Door het aanpassen 
van het maaipatroon zijn de 
fairways weer in hun 
oorspronkelijke breedte. 
De rough is dus wat smaller 
geworden en de bomen en 
struiken van de bospercelen 
komen op deze manier ook 
dichter bij de fairway te staan. 
Als de golfer met zijn bal de fairway 
mist, is de kans dus groot dat de bal landt 
in het bosperceel. 
Een opmerking van Michiel was, “een golfer komt na zijn 
ronde graag terug in het clubgebouw met dezelfde bal als 
waarmee hij gestart is.” Doordat bospercelen dichter op 
de fairway staan en de ondergroei sterk is, is de kans op 
terugkeren naar het clubhuis met dezelfde bal momenteel 
niet groot. Met name de golfers hebben hier last van en 
niet de golfsters, want die gaan over het algemeen recht 
door de baan. Alleen een waterhindernis kan hier voor de 
dames een spelbreker zijn en ook hiervoor had de 
baanarchitect een suggestie: het dempen van sloten.

De driving range geprojecteerd op de 1ste twee holes van de Par 3-baan.

Het omdraaien van de holes 1 en 9. In de ideeën      
     van Van der Vaart komen de tee boxen van
         1 op of  naast de huidige green van 9 te 
           liggen.

Voor hole 7 heeft de baanarchitect twee varianten bedacht.
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Voorjaarscompetitie

Tips om hoog te eindigen in je 
poule

Op het moment dat deze editie van de Neary bij u in 
de brievenbus valt staat de voorjaarscompetitie van de 
Nederlandse Golffederatie voor de deur. Veel golfers is 
de competitie een gruwel. Dat zijn de clubleden die er 
niet mee willen of  kunnen doen. Want juist op het 
moment dat de lente zich aandient en er weer gespeeld 
kan worden onder aangename weeromstandigheden 
zien zij hun baan lange tijd bezet door competitieteams 
en op die dagdelen kunnen zij niet spelen. Maar geluk-
kig zijn er velen die al maanden vol ongeduld naar de 
competitie uitkijken. Zij zien er een geweldige kans in 
om hun vaardigheden te testen en te verbeteren. En dat 
op banen waar ze niet regelmatig spelen. Voor deze 
categorie volgen hier enkele tips in het streven volgend 
jaar met je team in een hogere klasse uit te komen. 

Bereid je voor op de wedstrijd: zorg ervoor dat je voldoende 
tijd hebt om te oefenen voordat de wedstrijd begint. 
Ga voorspelen op de banen waar de wedstrijden zullen 
plaatsvinden. Bestudeer de afstanden en de moeilijke plekken. 
Maak desnoods aantekeningen. Dit zal helpen om vertrouwd 
te raken met de betreffende banen en de omstandigheden die 
zich daar voordoen. Veel clubs kennen voor de 
competitiespelers een gunstig ‘voorspeeltarief ’.

Dit herken je vast: De tegenstander slaat mijlenver waardoor 
je de neiging hebt die afstand te evenaren. Houd je in. Weersta 
die verleiding want het pakt gegarandeerd slecht uit. Blijf  bij 
je eigen spel. Je weet dat je je bal op een lange par 4 nooit in 
regular op de green slaat. Concentreer je des te meer op het 
korte spel. Daar kun je veel holes mee winnen.

Blijf  rustig wanneer je een misslag maakt of  een foute beslis-
sing neemt. Laat merken aan je tegenstander dat je alles onder 
controle hebt en dat je niet snel van je a propos bent. 
                             Nervositeit uitstralen maakt de tegenpartij 
                                 mentaal sterker. Bedenk dat in golf  
                                     alles mogelijk is. Een partij kan maar zo
                                        kantelen. Zolang je mentaal goed 
                                           in je vel blijft zitten blijf  je kansen 
                                           houden. Wie het laatst lacht….

                                       Ken de regels: Zorg ervoor dat je op
                                    de hoogte bent van de regels van de 
                                 NGF-competitie. Dit zal helpen om te 
                              voorkomen dat je strafslagen krijgt. Zo kun 
                             je je ook beter concentreren op je spel.

Wees voorbereid op verschillende weersomstandigheden: Het 
weer kan onvoorspelbaar zijn in het voorjaar. Zorg ervoor dat 
je voorbereid bent op verschillende weersomstandigheden. 
Draag bijvoorbeeld kleding in lagen, zodat je je kunt 
aanpassen aan de veranderende omstandigheden.

Blijf  gefocust: Het is belangrijk gefocust te blijven tijdens de 
wedstrijden. Laat je niet afleiden door andere spelers of  
toeschouwers. Concentreer je op je eigen spel en speel je beste 
golf.

Wees positief: Golf  is een mentale sport en het is belangrijk 
positief  te blijven, zelfs als je een slechte hole speelt. Blijf  
gefocust op je doelen en blijf  positief  over je spel.
Wees mentaal sterk: Zorg ervoor dat je mentaal sterk bent en 
je concentratie behoudt tijdens het spel. Dit zal je helpen om 
gefocust te blijven en betere beslissingen te nemen.
Speel slim: Speel slim en vermijd risicovolle shots. Dit zal je 
helpen je fouten te minimaliseren en betere scores te behalen.

Wees een teamspeler: Golf  is een teamsport. Wees een 
teamspeler en steun je teamgenoten. Dit zal je helpen om 
een goede teamdynamiek te creëren en betere resultaten te 
behalen.

Meer tips over het spelen van matchplay-wedstrijden kunt je 
teruglezen in de zomereditie 2023

Met het hiervoor genoemde puntje 6, stroken van circa 
4 meter vrijmaken in de bospercelen, wordt nu rekening 
gehouden met het onderhoud van de bospercelen en de 
ondergroei. Zichtbaar is dit in het bosperceel tussen hole 
4/5 en bij de bospercelen van hole 10 tot en met 18. 
Het uitdunnen van de bospercelen is niet alleen belangrijk 
voor de bomen die blijven staan maar ook voor de golf-
baan. Door het uitdunnen krijgt de wind meer kans over 
de baan waardoor de baan sneller zal drogen. Ook komt 
er op deze manier meer licht op de golfbaan wat goed is 
voor de groei van grassen en slecht is voor de groei van 
schimmels in gras en op de greens.

Bij het bosperceel tussen hole 4 en 5 is vorig jaar al gecon-
stateerd dat er bomen moesten worden omgehaald van-
wege ziektes. Onze hoofdgreenkeeper heeft samen met de 
baancommissie de te vellen bomen gemarkeerd. Voor het 
vellen van de bomen en het verwijderen van de ondergroei 
zijn afspraken gemaakt met COSIS en De Enk. De Enk 
heeft de opdracht gekregen om de gemarkeerde bomen 
(ca. 90 stuks) om te zagen, maar niet allemaal tegelijk. De 
Enk velt circa 10 tot 15 bomen per keer en de cliënten 
van COSIS ontdoen de bomen van de takken en zagen de 
bomen in hanteerbare stammen. De takken worden door 
COSIS in rillen gelegd en de stammen worden afgevoerd 
naar COSIS-locatie Veendam. Hier worden de stammen 
verwerkt tot openhaardhoutblokken die worden verkocht 
door COSIS. Leden van De Compagnie kunnen tegen 
gereduceerde prijs maximaal 2 m3 houtblokken ophalen, 
wel even van tevoren bellen en zorgen dat je je NGF-pas 
bij je hebt. De werkzaamheden in dit bosperceel zullen tot 
in april doorgaan. Met name in het bosperceel aan de kant 
van hole 5 is de bal nu zeker makkelijker te vinden. De 
bomen, die zijn vrijgezet en opgekroond, staan er echter 
nog wel en die zul je toch moeten ontwijken bij het spelen 
van de bal.

In de bospercelen van hole 10 t/m 18 is het uitdunnen in 
januari begonnen. Hier noem ik specifiek uitdunnen want 
als een boom gerooid wordt dan verdwijnt de boom met 
wortel en al en met uitdunnen wordt alleen de boom ver-
wijderd. Voor het uitdunnen van de bospercelen, met 30 
tot 40 procent, heb je geen kapvergunning nodig maar je 
moet wel een inspectierapport hebben waarin staat of  er 
wel of  geen nesten of  vossenburchten zijn. Begin januari 
heeft de baancommissie door NL-adviseurs deze inspectie 
laten uitvoeren. Nesten en vossenburcht die gevonden 
zijn staan vermeld in de rapportage en zijn gemarkeerd in 
de betreffende bospercelen. De firma Boomkap Ritsema 
heeft de opdracht gekregen om de percelen uit te dunnen. 
Hierbij werd al snel geconstateerd dat de bospercelen 
in slechte conditie waren. Er waren veel bomen bij, met 
name sparren, die zo ongeveer omvielen zodra de zaag 
er tegenaan werd gezet. Het gevolg hiervan is dat er iets 
meer bomen zijn omgegaan dan gepland maar dit zal 
onze landgoedstatus en/of  GEO-certificaat niet in gevaar 
brengen. Het aantal vierkante meters bosperceel veran-
dert namelijk niet en als de werkzaamheden gereed zijn, 
zal de baancommissie beoordelen of  extra aanplant van 
inheemse bomen nodig is. De gevelde bomen liggen nu 
nog in de percelen maar het is de bedoeling dat voor eind 
maart de bomen worden versnipperd en dat de snippers 
worden afgevoerd als biomassa.

Bij de foto’s:
Boven: 
Boswerkzaamheden tussen hole 17 en 18.
Onder:
Een vossenburcht.
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Het rijke clubleven
Clinic voor Cosis | Onstuimige Herendag | Old Granddad 
Club

Deze rubriek geeft een impressie van wat er zich zoal binnen de club afspeelt, of  af  gaat spelen. 
De artikelen zijn afkomstig van commissies of  leden die  (nog) eens de aandacht willen vestigen op een
bijzondere of  plezierige activiteit. In de volgende editie is uw bijdrage van  harte welkom.

Golfclinic voor Cosiscliënten
Meike Korbeld

Op dinsdag 9 januari organiseerden drie enthousiaste 
Sportkundestudenten een golfclinic voor de cliënten van 
Cosis bij Golfclub Landgoed de Compagnie in Veendam. 
Dit initiatief  kwam voort uit de wens om iets terug te 
doen voor de cliënten van Cosis die normaal gesproken 
de handen uit de mouwen steken voor de groenvoorziening 
op de golfbaan. Herman Schreuder en Rob Reijngoud, 
twee bekende gezichten binnen de golfclub, waren beide 
enthousiast over dit initiatief  en hielpen de studenten 
maar al te graag mee met de voorbereidingen en het geven 
van de clinic.

De dag begon in de horeca met een warme chocomelk 
en een stukje appeltaart. Van daaruit verplaatste de groep 
zich naar de driving range, waar de deelnemers hun 
afslag- en chiptechnieken onder de knie kregen. Toen dat 
goed in de vingers zat was het tijd voor 6 holes op de par 
3 baan. En eerlijk, ze deden het hartstikke goed!

Als kers op de taart kregen de cliënten een golfcertificaat 
mee naar huis. Hoe cool is dat? Een mooie herinnering 
aan deze golfclinic. Het was niet alleen leerzaam, maar 
vooral ook super gezellig. Al met al een geslaagde dag vol 
golfplezier en nieuwe ervaringen voor de Cosis-cliënten! 

11

Onstuimige Herendag
Tekst: Feico van der Ploeg 

Hoe bijzonder een Herendag kan zijn.
Dinsdag 6 februari zal door een aantal deelnemers van 
onze Herendagen niet snel worden vergeten. De weers-
voorspelling beloofde al niet veel goeds. De spelers 
stonden regenbuien met een stevige wind te wachten. 

Weer of  geen weer. Zoals gebruikelijk startten de spelers 
voor 18 holes vanaf  10.30 en gingen de spelers voor de 9 
holes daarna van start.

Aanvankelijk werkte het weer best mee. De wind nam 
echter tijdens het spelen flink toe, hetgeen vooral op onze 
tweede lus te merken was. Tijdens hun ronde hadden 
een aantal van onze deelnemers niet altijd de rem op de 
kar door de baan. Meestal ging dit goed, maar niet voor 
iedereen. Gevolg: 4 Trolleys die ervandoor gingen richting 
het water. Dus moesten een aantal deelnemers achter hun 
trolley aan……..
Al met al werd er (achteraf) toch flink genoten en 
gelachen om deze onstuimige dag. Ondanks het weer 
hadden we best een mooie opkomst. Niet iedereen liep de 
wedstrijd uit, maar dat mocht de pret niet drukken op de 
19e hole…
Met recht een bijzondere ervaring.

Uiteraard staan er voor dit jaar, naast de reguliere wedstrijden 
op dinsdag, weer bijzondere en gezellige Herendagen op 
de agenda. Onderstaand een (voorlopig) overzicht.
• Eind maart: Voorjaars-Regenboogwedstrijd met diner
• Begin juni: Aspergewedstrijd
• Eind augustus: BBQ-wedstrijd
• Eind oktober: Herfstkampioenschap + stamppotten-
 buffet
• Eind december: Hazenpeperwedstrijd

Eind juli willen we weer een gezamenlijke Dames-/ 
Herendag organiseren. Ook willen we weer een Herendag 
organiseren op een ‘vreemde’ baan.
Genoeg redenen om op dinsdag aan te sluiten en mee te 
gaan doen aan deze gezellige Herendagen met een wed-
strijdelement. Inschrijven is heel eenvoudig en kan via het 
Golf  Dashboard/wedstrijden. Deelname kost 2 euro per 
keer. Hiervan betalen we de prijzen die wekelijks worden 
uitgereikt. Ook wordt er een gedeelte gereserveerd voor 
de sponsoring voor de bijzondere wedstrijddagen, met na 
afloop een gezamenlijke maaltijd.

Tot elke dinsdag! Met golfgroeten van,
De Commissie Herendagen: Feico van der Ploeg (voorzit-
ter), Jan Anneveldt, Jan Feringa, Rob van der Kade, Henk 
Luiken, Joop Klimp, Arjen van der Meer en 
Han de Ruiter

Old Granddad Club (OGD) 
Tekst: Mart Drissen, clubconsul OGD

‘Dag golfende grootvaders, Opa’s.’ Dit is de begroeting die 
ik vorig jaar gebruikte in mijn eerste bericht als clubconsul van 
de OGD. We zijn nu bijna een jaar verder en de nieuwe 
voorjaarswedstrijd op maandag 6 mei vraagt weer jullie 
aandacht om te noteren in je agenda!! Alle bijzonderheden 
daarover vind je in de wedstrijdkalender en op het 
infoscherm in de hal van het clubhuis.

Wat is er gebeurd in dit jaar? Wij zijn als golfclub met het 
hoogste aantal betalende donateurs in het Noorden 
(Groningen, Friesland, Drenthe en een deel van 
Overijssel en Flevoland) stabiel gebleven. Enkele leden 
zijn ons ontvallen, en enkele hebben hun lidmaatschap om 
uiteenlopende redenen opgezegd. Toch mochten we ook 
nieuwe donateurs/opa’s verwelkomen. Het saldo in 2023 
is 115 OGD leden bij de Compagnie een kleine toename 
ten opzichte van 2022. Dat strookt met het landelijke 
beeld, er zijn 580 leden in het hele land bijgekomen en er 
zijn 480 leden afgemeld.
Wij hebben als OGD leden van de Compagnie het af-
gelopen jaar geen goed doel aangedragen, maar in onze 
noordelijke regio zijn in 2023, 17 projectaanvragen 
gehonoreerd voor een bedrag van 36.700 euro. Een 
prachtig resultaat dat mede door jullie bijdrage tot stand 
kon komen.

Han de Ruiter op hole 3.

geredigeerd

Landelijk hebben alle golfende opa’s 66 projecten 
gesteund voor een bedrag van 166.250 euro. 

Mij lijkt dat we dat als grootste club in 2024 beter moeten 
doen en zeker een project vanuit onze club gaan voordra-
gen. Ik verwacht dat er voldoende ideeën leven bij jullie. 
Ik geef  nog maar als voorbeeld het project in Usquert dat 
in 2022 op aanvraag van Jacob Jansen is gerealiseerd voor 
kinderen met een beperking. 
Dus houd je ogen en oren open voor sportieve, beweeg-
projecten voor kinderen met een beperking die alleen 
gerealiseerd kunnen worden met de steun van sponsoring 
door particuliere giften!

Nu dan dit jaar, 2024. We combineren per slot het nuttige 
met het aangename, ons golfspel. We hebben het geluk 
dat we voor de organisatie van de OGD-clubwedstrijd 
op maandag 6 mei, weer ondersteund worden door Henk 
Luiken. Ik ben er blij mee. Zeker gezien de nieuwe 
wedstrijdsoftware waarmee ik slechts als consument 
ervaring heb.

Ik verwacht dat de datum van 6 mei op korte termijn ver-
schijnt in het wedstrijdschema van de club.
Het kaarsjes branden voor mooi weer is vorig jaar voor-
treffelijk gelukt met een stralende Tinus Heerlien als grote 
winnaar. Drie leden van onze club mochten na de regio-
finale op Semslanden meedoen aan de landelijke finale op 
golfclub Rozenstein in Wassenaar. 

Dit jaar 2024 zal de regiofinale op maandag 15 juli plaats-
vinden op golfclub Hooge Graven in Ommen. 
De landelijke finale is op maandag 12 augustus op de 
Amsterdamse Golfclub die dit jaar zijn 90-jarig bestaan 
viert. Het aantal leden dat wij als club mogen afvaardigen 
naar de regiofinale krijg ik binnenkort door van 
Regioconsul Luc ter Heide.

Even voor de goede orde, de deelname aan de clubwed-
strijd is gebonden aan de inschrijving als donateur OGD. 
De kosten hiervan per jaar zijn dit jaar tenminste 25 euro. 
Meer mag natuurlijk altijd. Het inschrijfgeld voor de wed-
strijd (catering etc.) is niet inbegrepen.
Er zijn bij de Compagnie een flink aantal golfers waarvan 
we denken dat ze ook grootvader zijn, maar nog geen 
donateur! Willen jullie er ook bij horen? Ga naar de 
website van de Old Granddad club, en geef  je op!

Tot slot, een kleine reminder. Er zijn nog enkele leden die 
hun contributie 2023 nog niet hebben voldaan. Je weet 
deelname aan de wedstrijd is daaraan gebonden!
Ik hoop dat we dit jaar weer een mooi resultaat neerzetten 
met een aansprekend project en op 6 mei een prachtige 
wedstrijd spelen en veel plezier aan elkaar zullen beleven. 
De details van de wedstrijd, tijd/catering/kosten, krijgen 
jullie binnenkort.
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ProPraat

Tekst: Redactie

Ieder op zijn eigen wijze

Teams warmen zich op voor de 
voorjaarscompetitie
Nog even en de Voorjaarscompetitie 2024 gaat weer van start. Weliswaar is het format van de jaarlijkse strijd 
hetzelfde gebleven, maar menig team betreurt het dat de NGF heeft besloten de 27- holes wedstrijden in de 
lagere klassen terug te brengen naar een strijd over 18 holes. Desalniettemin bereiden de meeste competitie-
teams zich grondig voor. De redactie van de Neary vermoedt dat ze dat allemaal op een eigen manier doen. 
Om er te komen of  dit vermoeden juist is deden we even een snel belrondje met enkele van de captains. 

Heren 4 27 holes zondag: Plezier hebben 
met z’n allen is net zo belangrijk als het 
spelen
Tekst: Ive Krikke

Gert van Leusen is de captain van Heren 4 27 holes dat 
op de zondagen meespeelt in de competitie. Het team is 
zo rond de eeuwwisseling voor het eerst samengesteld 
maar onderging in de loop der jaren de nodige 
wisselingen. De grootste verandering trad op toen enkele 
leden aangaven te willen spelen over 36 holes. Die keuze 
had spijtig genoeg een splitsing tot gevolg. Naast Gert 
maken momenteel Rob Bertram, Bob van Popta, Henk 
Luiken, Jan Feringa en Erik Mos deel uit van Heren 4, 
terwijl Cor Adam fungeert als vliegende keep.
“We bereiden ons best grondig voor de het voorjaars-
gebeuren”, vertelt Gert. “Al een aantal jaren achtereen 
doen wij een wintertraining bij Paul Karreman, de 
vroegere pro van golfclub de Hildenberg in Appelscha die 
nu lesgeeft op de Gelpenberg. Dat we voor hem hebben 
gekozen heeft te maken met de goede ervaring die Henk 

Luiken met hem had. Bovendien deed Paul ons een zeer 
aantrekkelijk aanbod dat we niet wilden afslaan. Uiteraard 
lopen we gezamenlijk de nodige rondjes door onze eigen 
baan, maar daarnaast staat standaard een trainingskamp 
op het programma. Vorig jaar hebben we bijvoorbeeld op 
vier banen in Duitsland gespeeld, terwijl we dit jaar halver-
wege maart een lang weekend Texel hebben gepland. 
Tijdens de trainingen besteden we vanzelfsprekend veel 
aandacht aan de specifieke speltechnische aspecten van 
single matchplay en greensome. Met mijn ‘regelachter-
grond’ kan ik het daarbij niet laten om waar nodig ons 
team te wijzen op de regels die op deze speelvormen van 
toepassing zijn. Daarvoor houden we dus geen speciale 
regelavonden. 

Alhoewel we officieel in een competitie van 27 holes zijn 
ingedeeld, spelen we net als veel andere teams in dezelfde 
klasse dit jaar voor het eerst 18 holes. Niet iedereen stelt 
dat op prijs. Zo heeft Cor zich teruggetrokken als vaste 
speler, maar uit pure solidariteit met het team kunnen we 
wel een beroep op hem doen als reservespeler. 
We trekken veel met elkaar op. Zo staat er later in het jaar 
weer een golfweekje in onze agenda’s genoteerd. Wanneer 
we bij elkaar komen is dat wel golf  gerelateerd; je ziet 
ons niet een avond bij elkaar komen om bijvoorbeeld een 
potje te klaverjassen. Dat neemt niet weg dat we samen 
veel plezier beleven. We nemen de competitie heus wel 
serieus, maar gezelligheid is voor ons net zo belangrijk. 
Want de sport leent zich er natuurlijk voor om samen 
plezier te beleven. Een schatterlach over de fairways hoort 
er wat ons betreft bij. Zoals jaren geleden toen we op 
Tiendeveen kampioen zijn geworden door de laatste 
wedstrijd te winnen van onze directe tegenstander 
Gelpenberg. We wonnen doordat een teamlid van een 
van onze tegenspelers na een verkeerde afslag op hole 
1 en een mislukte herstelslag zijn op afstand bestuurde 
elektrische trolley in het water zag belanden en de hele tas 
drijfnat was. Hij gaf  de match tegen Cor op en de partij 
en het kampioenschap waren daarmee van ons. Dit soort 
zaken maakt dat de NGF-competitie voor mij een van de 
hoogtepunten van het golfseizoen is!”

Heren 1 50-plus vrijdag kiest voor 
eigenzinnige voorbereiding
Tekst: Feico van der Ploeg

Het Heren 1 seniorenteam vrijdag is een aantal jaren 
geleden in het leven geroepen door ons helaas veel te 
vroeg overleden clublid Frans Harryvan. Sindsdien heeft 
deze groep zich ontwikkeld tot een hecht team waarin de 
vriendschapsbanden zich door de tijd heen sterk hebben 
ontwikkeld. Sport en plezier zijn voor hen onlosmakelijk 
met elkaar verbonden. Dat zie je dan ook terug in hun 
voorbereiding op de voorjaarscompetitie. We spraken met 
sportief  captain Rob van der Kade. 

“Het is een genoegen om captain te zijn van dit team, dat 
verder bestaat uit Ive Krikke, Ah Kow Teng, Peter Meeuwis, 
Menno Prins, Albert Richters, Anton Wijsbeek en Feico 
van der Ploeg. Ze staan altijd wel open voor  bijzondere 
initiatieven. Ook richting de competitie om onze club 
goed te vertegenwoordigen. Uiteraard met een sportieve 
insteek maar ook met een luchtige ondertoon”, zo stelt 
Rob aan het begin van ons gesprek.

“Eind vorig jaar heeft het team een bijeenkomst belegd 
om te bespreken hoe onze voorbereiding er dit jaar uit 
komt te zien. Uiteraard middels oefenen en het spelen 
van rondes op onze en andere banen. Maar de 19e hole is 
natuurlijk ook van belang. Vandaar ook diverse uitjes en 
een hapje eten bij restaurant Indrapoera, dat gerund wordt 
door onze gewaardeerde teamgenoot Ah Kow Teng. Een 
smakelijke en sfeervolle avond getuige ook de bijgaande 
foto.

Vanzelfsprekend kwam ook het aspect teambuilding aan 
de orde. Wat is er nou leuker dan met het team, buiten het 
golfspel, eens wat anders te gaan doen. Beetje out of  the 
box denken…….

Zo gezegd, zo gedaan. Een groot gedeelte van ons team 
(met aanhang) meldde zich op maandagavond 30 januari 
aan de poort van stadion Thialf  in Heerenveen. 
Schaatsen? Welnee. We gingen een avondje Curling spelen. 
Dit onder leiding van onze eigen ‘skipper’ Rob van der 
Kade, die naast het golfspel ook deze sport bedrijft.

Na een goede instructie (niet in het Fries) gingen we 
het ijs op. Zowel het sturen van de zware stenen als het  
‘vegen’ vergde enige oefening, maar het ging prima. Eerst 
wat onwennig, maar een aantal van ons team liet zien 
aanleg te hebben. Ook het wedstrijdelement kwam aan de 
orde middels een onderlinge strijd.  Aan het eind van deze 
genoeglijke avond verlieten we voldaan Heerenveen. 
Met een geslaagde voorbereiding achter de rug hoopt 
ons team klaar te zijn voor een gewéldige competitie. 
Bovengenoemde activiteiten staan weliswaar niet garant 
voor succes, maar is wel gewoon leuk ze te doen…”

De Compagnie goed vertegenwoor-
digd in de voorjaarscompetitie 
Ondanks de veranderingen die de NGF heeft 
doorgevoerd  is onze club weer goed vertegen-
woordigd. In de voorjaarscompetitie van 2024. 
De onderstaande 21 teams tekenden in.
Poule team  captain   
D207 D1 27 h Petra Oolders  
D233 D2 18 h Rianne Vrolijk  
M13 DD1 27 h Anja de Heer  
M14 DD2 27h Janke Hellinga  
M213 DD3 18h Ester Wortmann 
H12 H1 36  McAndrew  
H109 res H2 36 Paul Wüst Jr.  
H216 H1 27h  Dirk Ringers  
H230 H2 18h  Bert Wardenburg 
H229 H3 18h  Wim Zijlema  
H242 H4 18h  Gert van Leusen 
H243 H5 18h  Marc Hesp  
H268 H6 18h  Wim van Dijk  
H269 H7 18h  Jan Jansen  
P202 H1 18h  Ive Krikke  
P213 H2 18h  Geert Damhoff  
P211 H3 18h  Jan Anneveldt   
O3 H1 65+ Jaap Wijpkema 
O29 H2 65+ Karst de Jonge  
O28 H3 65+ Evert Boven  
O30 H4 65+ Hendrik Jager 
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Fopke’s Drive
Begin dit jaar had ik het genoegen om 
deel te nemen aan het Nationaal Golf-
congres. Een bruisend evenement waar 
jaarlijks honderden clubmanagers 
en professionals uit de sport bij elkaar 
komen om te discussiëren over de 
toekomst van onze geliefde sport. Het 
centrale thema van deze editie: “De 

drivingrange van de toekomst”.

Met de drivingrange van de toekomst wordt een range 
bedoeld waar de inzet van technologie centraal staat. Je 
clubkeuze, balvlucht en techniek worden door slimme 
software continu gemeten en die data kun je gebruiken 
voor spelletjes en swinganalyses. Natuurlijk zijn er, ook op 
dit congres, voor- en tegenstanders van deze ontwikkeling. 

De centrale discussie was eigenlijk niet of  deze ontwikke-
ling waardevol is, maar of  het onderdeel zou moeten zijn 
van de traditionele golfclubs. Is golf  op een technologisch 
geavanceerde driving range hetzelfde als traditioneel golf, 
of  openen we hiermee de deur naar een geheel nieuwe 
sport?

Persoonlijk geloof  ik sterk in de evolutie van de sport en 
dat de toevoeging van deze technologie op onze range 
de sport toegankelijker maakt voor nieuwe doelgroepen. 
Innovatieve technologieën bieden een unieke ervaring 
die mensen van alle leeftijden en vaardigheidsniveaus 
aanspreekt. Het is een kans om de sport te moderniseren 
en aan te passen aan de behoeften van de moderne golfer.

Maar goed, ik kan hier mijn visie op de toekomst van 
golf  delen. Uiteindelijk is het aan jullie om deze vraag te 
beantwoorden. Wat denken jullie? Is golf  op een driving 
range met geavanceerde technologieën onderdeel van de 
golfsport of  is het een geheel nieuwe tak van sport?

Ik nodig een ieder van harte uit om je gedachten, 
meningen en ervaringen te delen. Hoe zie jij de rol van 
technologie in de toekomst van golf ? Denk jij deze 
ontwikkelingen te omarmen en mee te gaan met de tijd 
of  koester je liever de tradities van de sport zoals we die 
kennen?

Voor de duidelijkheid. Ook op De Compagnie onder-
zoeken we de mogelijkheden om drivingrange-technologie 
te implementeren, maar hierover is nog geen besluit 
genomen. We maken eerst een goede analyse van de 
kosten en baten en daarbij is jullie input natuurlijk erg 
belangrijk.
Mail me jouw gedachten en mening hierover naar 
fopke@gcdecompagnie.nl. Ik kijk uit naar je reactie.

Dames 1 eerste klasse 27 holes: vooral 
veel samen golfen
Tekst: Dames 1

Februari 2024, Dames 1 is volop in voorbereiding voor 
het komende competitieseizoen. Vorig jaar speelden we 
met Dames 1 in de hoofdklasse. Helaas is klassebehoud 
niet gelukt.  Daarom wordt dit jaar gespeeld in de 1e 
klasse, 27 holes. Marissa Heijnen is dit jaar nieuw toe-
gevoegd aan het team. Voor de rest is het team gelijk 
gebleven en bestaat uit: Petra Oolders (teamcaptain), 
Petra van Ojik, Ming Hu-Zhou, Marion den Boer, Laurien 
Broer van Dijk, Lienke Bruning, Fiona McCann, Marleen 
Sterk en Renee De Leo.

De voorbereiding voor de competitie bestaat vooral uit 
samen golfen, waarbij we diverse spelvormen en golf-                         
regels met elkaar doornemen. Vanaf  februari trainen we 
meerdere malen onder leiding van Wouter. Alle mogelijke 
slagen komen hier aan bod, van bunker tot driver.  Na 
afloop van een rondje of  een training zijn we vaak te vin-
den aan de hoge tafel in het clubhuis met een kopje thee/
koffie of  een glas witte wijn. We zijn te herkennen aan de 
zwart-rode teamkleding (de ‘pully met de rode lipjes’) en 
wellicht aan het luide geklets, excuses daarvoor. Doelstel-
ling voor dit seizoen is terugkeer naar de hoofdklasse. We 
weten dat dit een uitdagend streven is, maar die uitdaging 
gaan we graag aan!

Het leuke van ons team is dat er een grote diversiteit is 
binnen de groep. Een deel heeft het golf  van familie of  

partner meegekregen. We hebben een aantal (oud-) 
hockeysters en van oorsprong Engelse en Ierse spelers. 
Een aantal is al heel lang lid van de Compagnie, andere 
vallen nog onder de ‘nieuwelingen’. Ondanks deze diver-
siteit zijn we het wel met elkaar eens:  we willen samen 
golfen, we willen winnen, elkaar helpen en vooral lol 
hebben met elkaar. 

Dames 1 wil vooral alle vrouwelijke leden van de 
Compagnie oproepen om mee te doen aan clubwedstrijden 
en gezamenlijke activiteiten. Ben je enthousiast en zou je 
misschien competitie willen spelen, maak dat dan kenbaar. 
Wil je een keer een rondje met ons mee te lopen, dan ben 
je van harte welkom! 

Tot op de baan, hartelijk groet Dames 1

     Het leuke van ons team      
            is dat er een grote 
 diversiteit is binnen 
                  de groep.

Heren 3 65-plus: Een paar dagen op stap
Tekst: Ive Krikke

Evert Boven zit nu een jaartje of  4, 5 in Heren 3 team 
voor 65-plussers. Het team bestaat in basis al een aantal 
jaren langer, maar Evert heeft het in korte tijd geschopt 
tot captain van dit illustere gezelschap. “Het is een echt 
gezellig team”, stelt Evert met overtuiging, “met kerels als 
Arjen van der Meer, Mart Drissen, Marcus Kloos, Rolf  
Brilstra, Hans Smit en Herman Jansen. In de voorberei-
ding naar de competitie doen we niet echt fanatiek ons 
best. Goed, we spelen wel regelmatig met elkaar, maar 
daar zit geen echt patroon in. En Wouter heeft ook weinig 
klandizie aan ons, althans niet als team, want lessen in 
groepsverband hebben we nog nooit gedaan. Wel gaan we 
regelmatig op pad, dan pakken we bijvoorbeeld met z’n 
allen een dagje Havelte of  zo. 

Wat ons aantrekt in de competitie is dat we in die paar 
weken toch leuke andere golfers leren kennen. En 
natuurlijk dat we op andere banen kunnen spelen. De 
plezierige en ontspannen sfeer die er heerst tijdens de 
competitie is voor allen van ons zeer belangrijk.  Als de 
competitiestrijd achter de rug is sluiten we het af  met 
een gezellig bijeenzijn. De laatste jaren doen we dat in 
café De Wolthorn in Stad met een borrel en een lekker 
dinertje. Je begrijp dat de sterke verhalen dan wel over de 
tafel komen. Over schitterende afslagen, strak opgelijnde 
putjes, wonderbaarlijke bunkerslagen en andere golfver-
richtingen waarmee onze teamleden hun tegenstaanders 
tot wanhoop brachten.”

      “Als de competitiestrijd     
    achter de rug is 
             sluiten we het af  
met een gezellig bijeenzijn.”
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Het liep al tegen elven toen de aanwezige leden op de algemene ledenvergadering van 30 
november werden overvallen door de mededeling van het bestuur dat er medio 2024 een 
vacature uitgezet wordt voor de functie van eventmanager. Waarschijnlijk mede door het 
late tijdstip - het was een lange vergadering - werd er nauwelijks meer ingegaan op de 
noodzaak en nut van deze vacature. Reden voor de redactie om clubmanager Fopke te 
bevragen omtrent de achterliggende argumenten. Dat wilden we doen middels een inter-
view, maar Fopke gaf  er de voorkeur aan om onze vragen schriftelijk te beantwoorden.

De mededeling dat er een nieuwe functie van eventmanager in het leven wordt geroepen 
binnen de club heeft bij menig lid tot enige verbazing geleid. Kun je in grote lijnen aan-
geven waarom deze versterking nodig is?
Sinds mijn komst proberen we de businessclub te versterken. Als je kijkt naar de kwaliteit van 
de evenementen hebben we een grote impuls kunnen geven, maar om de club te laten groeien is 
meer tijd en aandacht nodig. Om dat erbij te doen valt niet mee. 
Tijdens wedstrijden van de bedrijvencompetitie is er vaak nog ruimte voor veel meer bedrijven 
in de baan. De beoogde groei van de businessclub gaat dus niet ten koste van de huidige 
bezetting. 

Ook voor de horeca zou het goed zijn als er meer bedrijfsleden gebruikmaken van de horeca én 
dat we samen meer activiteiten zoals lezingen en bijeenkomsten organiseren. Dit komt uitein-
delijk allemaal ten goede aan een beter financieel resultaat. En daarmee houden we de 
contributie dan weer betaalbaar. 

Zo’n eventmanager heeft natuurlijk niet alleen een meerwaarde voor de business club. Met de 
juiste communicatie naar buiten denken we ook de inkomsten uit gastspelers (greenfees) te kun-
nen verhogen. De inkomsten daarvan brengen nu al zo’n 100.000 euro per jaar op en we denken 
echt dat dat hoger kan.

Impliceert dit dat het bestuur - en wellicht jij als clubmanager - van mening is/zijn dat 
de commissie die vormgeeft aan de businessclub activiteiten tekortschiet of  anders 
gezegd: onvoldoende functioneert?
Ik ben zelf  onderdeel van deze commissie en tijdens de wedstrijden heb ik erg veel support van 
de overige commissieleden. Dit functioneert prima. We denken, als commissie, wel dat er meer 
uit de events te halen is dan dat we nu doen. Een groot deel van de organisatie van de wedstrij-
den komt nu neer op stagiaires. Ook als de event manager er straks is, dan hebben we die 
commissieleden hard nodig. Het is gewoon best veel werk om een hoogwaardig niveau neer te 
zetten en zo’n golfdag goed te organiseren.

Het bestuur gaf  op de ALV aan dat jij te veel uren draait, meer dan in je contract staat 
aangegeven. Is in het verleden onderschat wat de taken van de clubmanager inhoudt en 
hoeveel tijd die functie opslokt?
We hebben veel gedaan om de kwaliteit van de evenementen van de businessclub te verhogen. 
En met resultaat! Daar hebben we met de commissie echt iets moois neergezet waar ik als club-
manager trots op ben. De keerzijde is wel dat dit veel tijd kost van mijn 32-urige werkweek en 
dat is lastig te combineren met de andere taken van een clubmanager. Ik kan wel zeggen dat er 
meer onderwerpen op mij afkomen en mijn aandacht vragen dan vooraf  gedacht.
 

De businessclub van De Drentse telt meer dan 100 
leden. Heb je de ambitie om naar eenzelfde grootte 
te groeien?
Nee.

Binnen de formule van De Drentse is de business-
club best dominant. Daar staat tegenover dat Assen 
over 27 holes beschikt. Ben je niet bang dat in 
Veendam met een grote zakenclub de verhoudingen 
anders komen te liggen; dat het gaat knijpen tussen 
de businessleden en de gewone leden?
Ik snap dat dit beeld kan ontstaan. Maar nee, daar ben 
ik niet bang voor. Ten eerste zijn wij een ledenclub. We 
zijn een golfvereniging die ook bedrijfsleden heeft. Dat is 
heel anders dan een commerciële baan als Assen, waar de 
vereniging een deel van de baan huurt. 

Voorlopig hebben we echt nog voldoende ruimte op de 
baan tijdens de bedrijvendagen. Dan is de baan namelijk 
sowieso al gesloten, net zoals dat ook gebeurt bij de 
heren-, dames- en seniorenwedstrijden. Meer leden van 
de businessclub gaat dus niet ten koste van speeltijd van 
andere leden. Ongeveer 6 procent van de leden is bedrijfs-
lid. Die dragen ruim 11,5 procent van de totale omzet bij. 
Maar belangrijker: we willen gewoon echt een 
kwaliteitsimpuls geven.

Kun je in grote lijnen aangeven wat het gewenste 
profiel is van de nieuwe kracht? Wat gaan zijn of  haar 
taken zijn?
We zoeken een energieke netwerker die snapt hoe de 
golfwereld werkt en wat bedrijven naar een club toetrekt. 
Dus het gaat over het super goed voorbereiden en orga-
niseren van mooie golfevenementen, maar ook over het 
binnenhalen van nieuwe bedrijfsleden. En we zoeken wel 
iemand die zijn of  haar sporen al verdiend heeft en de 
regio goed kent. Ik hoop dat we zo’n persoon gaan 
vinden, want de arbeidsmarkt is krap.

Het aantrekken van een eventmanager brengt een 
behoorlijke kostenpost met zich mee. Hoeveel 
nieuwe businessleden moet hij of  zij aanbrengen om 
die functie te doen renderen? En leent ons achterland 
zich er wel toe om een grotere businessclub in de 
benen te krijgen?
In de goedgekeurde begroting van het stichtingsbestuur 
is deze uitbreiding opgenomen. De meerwaarde van de 
event manager zal blijken. Dat kun je niet zomaar in aan-
tallen nieuwe bedrijfsleden formuleren, het gaat om groei 
van de omzet in de komende jaren. Het bestuur heeft 
ervoor gekozen om de omzetgroei uit bedrijfsleden en 
greenfees te halen en heeft de ambitie om de contributie 
zo laag mogelijk te houden. Overigens geloof  ik er echt in 
dat er voldoende bedrijven in onze regio zijn. We hebben 
best een groot verzorgingsgebied namelijk.

De eventmanager heeft in eerste instantie natuurlijk niet 
direct een vaste aanstelling. Die zal hij of  zij moeten 
verdienen door het behalen van onze doelstellingen. We 
zullen de functie en de resultaten goed monitoren en op 
basis van een goede evaluatie kijken hoe we hier de 
komende jaren invulling aan gaan geven. Iedereen mag 
ervan uitgaan dat we dit met veel zorg zullen aanpakken. 

Tot slot, deze vraag heb ik eerder voorgelegd aan 
het bestuur: we hebben vorig voorjaar - op initiatief  
van jou en het bestuur - de heidedag gehad. Die is 
georganiseerd met het argument dat de toekomstige 
koers van de club met z’n allen (of  althans zo breed 
mogelijk) bepaald zou worden. Het resultaat van de 
heidedag was de slogan. ‘Goud voor elkaar’. Mooie 
slogan, maar is dat de koers uitzetten? De uitbouw 
van de businessclub is dat wel. Toch wordt die 
beslissing in kleine kring genomen, te weten bestuur 
en management. Staat dat niet haaks op eerder uit-
gesproken intenties? 
Het resultaat van die heidag was veel meer dan alleen een 
slogan. De kernwaarden en de identiteit die we met elkaar 
hebben opgetekend geven mij dagelijks richting in het 
aansturen van Team De Compagnie. Een van de belang-
rijke speerpunten is dat we de golfsport betaalbaar willen 
houden en een vereniging zijn waar iedereen welkom is. 
Deze stap die we hier zetten draagt daaraan bij.
Het bestuur is op basis van deze identiteit ook goed met 
elkaar aan de slag om concrete beleidsthema’s (speer-
punten) en doelstellingen neer te zetten voor de korte en 
langere termijn. Hiermee heb ik vertrouwen dat de koers 
die we varen voor velen wat concreter gaat worden. Het 
bestuur zal daar binnenkort vast meer over gaan delen.

Bestuur zet medio 2024 een nieuwe vacature uit

Fopke Drijfholt: ‘We zoeken een 
energieke netwerker.’
Vragen: Ive Krikke, antwoorden Fopke Drijfholt
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Breinbrekende 
bunkerslagen
Tekst:  Wouter Oosting 

Bunkers! Bij menig amateurgolfers bezorgen die 
vervelend strategisch neergelegde zandbakken 
complete nachtmerries. Niet nodig. Tenminste als je 
de geheimen van een goede bunkerslag doorgrondt. 
Het grootste geheim is de hoeveelheid zand die je 
moet ‘meenemen’. Ik begin deze Propraat met een 
tip hoe je dit geheim kunt ontrafelen. Trek een lijn 
in het zand op vijf  centimeter achter de bal en vijf  
centimeter ervoor. Als je de slag goed maakt moeten 
allebeide lijnen zijn uitgewist. Dat doe je uiteraard 
alleen maar in de oefenbunker want je weet: in een 
wedstrijd mag je het zand niet aanraken met de club 
of  je vingers. Tip nummertje twee: zorg ervoor dat je 
de follow-through afmaakt en dat de beweging door 
de bal vloeiend is. Daar kan ik niet genoeg nadruk op 
leggen. 

Net als bij de pitch is het spelen vanuit de bunker voor 
50 procent techniek en 50 procent zelfvertrouwen. Een 
golfer die er telkens moeite mee heeft om uit het zand te 
slaan, heeft de grondbeginselen om de slag te maken niet 
onder de knie. Toch zijn die zo helder dat een uurtje 
oefenen veel zal doen om de angst in een bunker te 
belanden weg te nemen. 

Techniek
De basistechniek is als volgt: zorg ervoor dat de bal links 
in je stand ligt (voor rechtshandige spelers). Je voeten en 
je schouders moeten ‘open’ zijn, wat betekent een beetje 
links van het doel gericht. Zorg ervoor dat je een stevige 
stand hebt in de bunker en dat het clubblad een beetje 
open staat.
Nu volgt een halve zwaai, net als bij de pitch. Je probeert 
zo’n vijf  centimeter achter de bal het zand te raken. Je wilt 
maar een klein beetje meenemen en niet de hele bunker 
leeggraven. Dus beuk er niet op los, maar maak een nor-
male rustige swing. Stel je voor dat je probeert om zo’n 
twee centimeter onder de bal door te zwaaien. Een kardi-
nale fout die amateurs in een bunker maken is tijdens de 
slag te stoppen. Je moet een volledig, ritmisch uitgevoerde 
doorzwaai maken voor een succesvol resultaat. 
Als je een langere bunkerslag moet maken, stel zo’n 30 
meter, dan moet je het zand geen vijf  maar slechts een 
paar centimeter achter de bal raken, waarbij je een drie-
kwart slag maakt. Het geheim van goed bunkerspel is om 
vol vertrouwen de bunker in te stappen, in het besef  dat 
de bal in het meest ongunstigste geval uit de bunker wordt 
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geslagen en in het meest gunstige geval op een mooie 
putafstand van de hole zal belanden. Realiseer je dat een 
goede techniek en zelfvertrouwen daarbij hand in hand 
gaan. 

Neerwaartse ligging 
Als je achter in de bunker terecht komt is het geen pretje 
om over een neerwaartse ligging na te denken. Als de 
green waar je naartoe speelt klein is en erachter ook 
moeilijkheden opdoemen, dan heb je te maken met een 
van de moeilijkste slagen van het golfspel. Van belang 
is dat je je zenuwen de baas blijft. Zorg dat je met een 
positieve instelling de bunker in stapt en houd jezelf  voor 
dat jij dat balletje wel even naar de green zal spelen. Als 
de achterkant van de bunker ook nog stijl is dan is het 
haast ondoenlijk een goede achterzwaai te maken. In dat 
geval heb je twee opties: de bal onbespeelbaar verklaren 
of  zijwaarts uit de bunker spelen. ’t Mooiste natuurlijk 
is dat je de bal gewoon kunt slaan. Plaats in dat geval de 
bal een beetje verder terug in je stand, omdat je rekening 
moet houden met de helling. Probeer het zand zo’n vijf  
centimeter achter de bal te raken. Ook hier is het weer van 
belang dat je alles vloeiend laat verlopen en de doorzwaai 
afmaakt. 

Opwaartse ligging
Bij een opwaartse ligging zijn de omstandigheden totaal 
anders. Normaliter moet het geen enkele moeite kosten 
om de bal uit het zand te krijgen. Het probleem is echter 
voldoende afstand te krijgen om de bal bij de vlag te doen 

belanden. De helling heeft namelijk de uitwerking van 
een lanceerplatform waarbij de bal loodrecht de lucht kan 
inschieten. Plaats daarom de bal iets naar voren in je stand 
en maak je normale swing. Mocht de pin erg ver weg staan 
overweeg dan een driekwart swing te maken. De pitching 
wedge uit je tas halen is een andere optie.  

Neem voor deze slag weer een iets 
wijdere stand in dan normaal. De 
bal moet het dichts bij de voorste voet 
liggen

Hier moet je een driekwart back-swing 
maken, omdat de bal bij een opwaartse 
ligging snel zal stijgen. Met als
gevolg afstandverlies

Dit is eigenlijk een gemakkelijke slag 
als de bal dichtbij de bunker staat. Is de 
afstand groter, maak de slag dan met 
een pitching wedge.

Een van de moeilijkste slagen van het 
spel. De hoofdzaak is dat je je balans 
bewaart. Maak je stand dus wat 
wijder, met de bal richting voorste voet.

Je polsen ‘breken’ snel om te voorkomen 
dat je tegen de achterkant van de bun-
ker slaat. Maak een halve backswing.

Het gaat er om dat je vertrouwen hebt 
in eigen kunnen. Een vloeiende follow 
through, waarbij je zorgt dat je niet 
‘ophoudt’ in je slag, zorgt ervoor dat je 
bal uit de bunker krijgt zonder te veel 
schade op te lopen.
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Tekst: Peter Meeuwis en Fíona Mc Cann, Handicap- & Regelcommissie

Alsof  het golfspel nog niet genoeg regels heeft...

Bal in het water op hole 13? Wat 
nu?
Heb je voldoende carry om rechtstreeks de vlag aan te vallen op hole 13?
Waar is de bal geland en hoe kan de golfer nu verder? 
De keuze is reuze!

De sloot en de vijver aan de linkerkant van hole 13 zijn 
voor velen lastige obstakels maar voor de golfregels is al 
het water op deze hole één groot strafgebied. Als je vanaf  
de geel/blauwe tee-box rechtstreeks voor de vlag gaat, 
passeer je voor het oog twee waterhindernissen. Je moet 
voor deze aanval op de vlag de carry van je club weten om 
de bal niet in het water te laten landen. 

In het schema van hole 13 is de lijn aangegeven die je 
probeert te spelen in dit geval. Als je de juiste club hebt 
met de juiste carry, dan landt de bal op de green. Meestal 
is de balvlucht ‘hoog’ want je wilt niet te veel rol hebben. 
Nadeel van deze bal is dat er waarschijnlijk een pitchmark 
ontstaat en die moet je als je op de green komt herstellen 
met een pitchvork. 
Jammer genoeg zijn we met z’n allen geen pro’s (sorry 
Wouter en Marit), dus als we vanaf  de tee-box een golfbal 

op de green slaan, mogen we best trots zijn op onszelf. 
Mocht het niet zo’n goede afslag zijn en vliegt de bal toch 
volgens de gedachte lijn, dan kan hij ergens op die lijn 
landen. Op land, in het water of  op de wal in het straf-
gebied. Hieronder staan de verschillende landingen en de 
daarbij behorende hervattingen van het golfspel weerge-
geven. Vaak zijn er meerdere opties om het spel te 
hervatten. Wat de beste is bepaald de golfer zelf, ik durf  
daarin geen voorkeur uit te spreken.

1. De bal land vanaf  de tee voor referentiepunt A en 
ligt niet in het strafgebied gemarkeerd door rode 
palen. 

De bal kan gespeeld worden zoals hij ligt, dit is de meest 
eenvoudige voortzetting van het spel. 
Let op! Als je het vermoeden hebt dat de bal in het water 

geland is, sla dan geen provisionele bal. Dit wordt dan 
namelijk de bal in het spel. Hoe dan te handelen? Zie 
hiervoor de vorige Neary (Neary nummer 4 winter 2023, 
pagina 20) met de uitleg van regels op hole 15.

2. De bal land tussen referentiepunt A en B in het 
water, het strafgebied.

De bal is referentiepunt A gepasseerd. Referentiepunt A is 
het geschatte punt waar de originele bal het laatst de rand 
van het rode strafgebied heeft overschreden. Dan mag je 
beslissen welke van de volgende opties je kiest om het spel 
te vervolgen met bijtelling van een strafslag.
a. Je neemt een extra slag en slaat opnieuw af  vanaf  de 
 tee-box. Dit is dan voor slag 3.
b. Terug-op-de-lijn van referentiepunt A naar de tee-box, 
 door een bal buiten het strafgebied te droppen, waarbij 
 referentiepunt A tussen de hole en de plek waar de bal 
 wordt gedropt, blijft.
c. Het referentiepunt is referentiepunt A en er mag een 
 bal worden gedropt en gespeeld binnen twee stok- 
 lengten vanaf  punt A. Dit zogenaamde uitwijkgebied  
 van twee stoklengtes mag niet dichter bij de hole liggen  
 dan referentiepunt A.
 
3. De bal land tussen referentiepunt B en C, het alge-
mene gebied, blijft liggen of  rolt alsnog in het water.

Als de bal buiten het strafgebied land en blijft liggen kan 
de bal gewoon gespeeld worden zoals hij ligt, voor slag 2.
Heb je de pech dat de bal alsnog het water in rolt of  
bouncet dan zijn er drie mogelijkheden. 
De eerste is dat je de originele bal of  een andere bal bin-
nen twee stoklengtes vanaf  de plek waar de bal de grens 
van het strafgebied is gepasseerd dropt. Droppen vanaf  
kniehoogte, niet dichter naar de hole en met bijtelling van 
een strafslag.
De tweede mogelijkheid is de bal spelen zoals hij in het 
strafgebied ligt. Meestal is de ligging niet gemakkelijk 
en op het randje van het water. Je kunt hier de afweging 
maken om een strafslag uit te sparen, misschien ten koste 
van een nat, modderig pak.
De laatste mogelijkheid die je hebt is terug-op-de-lijn 
vanaf  de hole over het referentiepunt waar de bal de grens 
van het strafgebied is gepasseerd. Je komt dan ergens tus-
sen de tee-box en voorste grens van het strafgebied uit. 
De bal moet je dan droppen op dezelfde lijn.

4. De bal land tussen referentiepunt C en D in het 
water, het strafgebied.

Hier gelden dezelfde mogelijkheden zoals hierboven zijn 
beschreven bij landing tussen punt A en B, alleen drop je 
de bal dan tussen referentiepunt B en C. 

Begrippen

Referentiepunt:
Het geschatte punt waar de originele bal het laatst de 
rand van het rode strafgebied heeft overschreden.

Grootte van het uitwijkgebied (dropzone) 
gemeten vanaf  het referentiepunt:
• Grens van de dropzone mag niet dichter bij de hole 
 zijn dan het referentiepunt, en
•  Mag zich in elk gebied van de baan bevinden, 
 behalve in hetzelfde strafgebied.

5. De bal land na referentiepunt D, vóór de rode palen.

Landing vóór de rode palen en de bal blijft liggen, de bal 
ligt in het strafgebied. Deze kans is op deze hole 13 niet 
erg groot maar goed, je mag de bal spelen zoals hij ligt. 
Dit is dan ook zonder strafslag.
Zoals gezegd, de kans is groot dat de bal terugrolt het 
water in. Dan zijn er drie mogelijkheden om het spel te 
hervatten.

Mogelijkheid een is de bal spelen zoals hij ligt, zonder 
strafslag maar met de nodige risico’s van nat worden.
De tweede mogelijkheid is de bal te droppen binnen twee 
stoklengtes en niet dichter bij de hole vanaf  referentie-
punt C. Referentiepunt C? Ja, want dit is de laatste grens 
van het strafgebied die gepasseerd is door de bal. De bal 
is immers bij referentiepunt D niet buiten het strafgebied 
geweest.

De derde mogelijkheid is terug-op-de-lijn vanaf  de hole 
over het referentiepunt waar de bal de grens van het 
strafgebied is gepasseerd. Let op, in dit geval is het refer-
entiepunt C. Je kunt dan droppen, met bijtelling van een 
strafslag, tussen referentiepunt C en B of  tussen referen-
tiepunt A en de tee-box.

6. De bal land na referentiepunt D, ná de rode palen.

Landing ná de rode palen en de bal blijft liggen. De bal is 
in het spel en mag gespeeld worden zoals hij ligt.
Heb je een vervelende bounce en de bal rolt of  bouncet 
het water in dan heb je pech en moet het regelboekje er 
weer worden bijgehaald. In deze situatie is de laatst gepas-
seerde strafgebied grens, het punt vanaf  de bounce-plek 
naar het strafgebied. 
De makkelijkste mogelijkheid om het spel te hervatten is 
de bal droppen binnen twee stoklengtes, niet dichter bij de 
hole. In de praktijk zal dit niet altijd mogelijk zijn op deze 
hole en dan moet je terugvallen op de terug-op-de-lijn 
mogelijkheid zoals hierboven, in punt 5, is beschreven.
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Tekst: Feico van der Ploeg

Column

Frisse Start

Het is lente als deze Neary bij u op 
de mat valt. Hopelijk zijn we nu ook 
eindelijk af  van die natte en 
sombere dagen. Niet alleen buiten 
wordt het voorjaar, maar ook 
binnen onze club. Diverse verande-
ringen waren de afgelopen periode, 
of  worden momenteel nog door-
gevoerd. Denk hierbij aan de horeca, 
het clubgebouw en onze mooie baan. 

Herma en Gerard Spaargaren zijn, samen met hun 
medewerkers, sinds 1 januari de nieuwe uitbaters van onze 
horeca.  De meeste van onze leden zullen al hebben 
kennisgemaakt met beiden. De eerste indrukken zijn 
positief. Naast hun enthousiasme hebben ze ook een 
goede en verzorgde kaart samengesteld. Niet te ingewik-
keld met gangbare hapjes 
en gerechten. Dit tegen 
redelijk normale tarieven. 
Én ze bieden een goede 
kwaliteit. Maar misschien 
is het wel het allerbelang-
rijkste dat leden - en gasten - zich weer welkom voelen in 
het restaurant. Dit zie je ook terug aan de bezoekers. Die 
blijven nu vaak ook wat langer ‘hangen’ in het restaurant. 
Hopelijk zet deze lijn zich voort de komende maanden.

In het clubgebouw zullen dit jaar de kleedkamers worden 
aangepakt en in een modern jasje worden gestoken. Met 
bovenstaande ontwikkelingen zijn we weer een moderne, 
representatieve en gastvrije club, dit voor alle leden en 
greenfeespelers. 

Ook buiten het clubgebouw is er van alles gaande. 

Onze driving range wordt onder handen genomen. Bij een 
mooie baan horen immers ook bijbehorende oefenfacili-
teiten. Zoals aangekondigd op de recente ALV is hiervoor 
een bedrag opgenomen in de huidige begroting. Een 
aparte commissie buigt zich momenteel over de gewenste 
veranderingen en zal met aanbevelingen komen.

Zoals velen al hebben gemerkt is ook de baan in de 
afgelopen maanden flink aangepakt. Er is veel onderhoud 
gepleegd. Naast de nieuwe tee-boxen werd én wordt er 

flink gesnoeid in de bospercelen. 
Dit alles om onze baan up to date te 
houden en om ons weer positief  op 
de kaart te zetten. 

Ook de vogelnestkasten, door de 
baan, zijn door de baancommissie 
schoongemaakt, dit voor het nieuwe 
seizoen. Daarmee is er voor de 
broedende vogels een veilige en 
schone nestplaats gecreëerd. Essen-

tieel voor de gezondheid en veiligheid van deze dieren.

Op het moment van schrijven zijn we volop bezig met de 
implementatie van een nieuw reserverings- en 
wedstrijdsysteem. Hoewel er wat aanloopproblemen zijn 
(geweest), moet het Golf  Dashboard gemak geven en ons 

verder brengen. Natuurlijk is 
het even wennen. Dit vraagt 
van de leden soms wat geduld 
en flexibiliteit. Helaas vernam 
ik recent dat dit niet altijd het 
geval is. 

Ik zou zeggen, blijf  een beetje positief  denken, ga 
lekker golfen en geniet van je vrije tijd. Zie het als een 
frisse start.  Dit in een schitterende omgeving, én het 
goede weer komt eraan.

Veel plezier, geniet van de lente.

              “Het allerbelangrijkste is 
       dat de leden zich welkom voelen in   
                   het restaurant.”

In Memoriam
Ons bereikten de trieste berichten dat zijn overleden 
onze leden:
Johan van Wiek

Frits Ringers,
* Haren, 4 oktober 1947,  † Scheemda, 4 januari 2024 

Geert (Hendrik) Panman,
* Veendam 8 juni 1962, † Veendam 1 februari 2024
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Zoekend op de ledenlijst onder de ‘T’ komt Teuben helemaal niet voor. Maar gebeld met het aangegeven tel-
efoonnummer op de site, is het Wim Oldenhuizing die opneemt. En dat is wel degelijk de man van Teuben. 
Net terug van vakantie op Madeira heeft hij gelukkig een uurtje beschikbaar om zijn verhaal te vertellen. 

Bedrijfsprofiel

Evenementencatering Teuben : 
evenementen en publiekscatering op maat!
Tekst: Jitty Jaarsma

Het bedrijf  heet dus Catering Teuben B.V., maar 
oprichter/eigenaar Bert Teuben is al sinds 2012 niet meer 
bij het bedrijf  betrokken. De naam was en is een begrip, 
zeker in de noordelijke contreien en marketingtechnisch 
was er dus alles voor te zeggen om deze te behouden.  
Samen met een compagnon heeft Oldenhuizing het 
bedrijf  overgenomen. Een bedrijf  met grote klanten en 
langjarige contracten, met onder meer TT-Assen en Thialf  
Heerenveen.

Maar voor het zover was had Wim Oldenhuizing, ge-
boren, getogen en nog steeds woonachtig in Eext samen 
met echtgenote Cora, al een heel diverse loopbaan achter 
de rug. 
Een kleine greep: 
• Manager in de retail sector bij Lubbers Groente en
 Fruit, een bedrijf  met 30 winkels in Noord-Nederland
• Logistiek Manager bij C1000 
• Nazorg manager bij Jumbo in het kader van de ombouw 
van C1000 naar Jumbo.
De mogelijkheid om daarna bij Jumbo in dienst te komen 
vond hij geen goed idee, want dat zou betekenen dat er 
moest worden verhuisd. 

En toen kwam - op het juiste moment - Teuben catering 
op zijn pad. Eigenaar Bert wilde verkopen en dit was dé 
kans om zelfstandig een bedrijf  te runnen en uit te 
bouwen. En de horeca was voor Wim geen onbekend 
terrein, die carrière begon al tijdens zijn studie! 

Wie een blik werpt op de site komt onder de indruk van 
de vele mogelijkheden die Catering Teuben B.V. te bieden 
heeft: traditioneel of  iets totaal anders? Een themafeest of  
zakelijk treffen? Goede en gastvrije catering, zorgvuldig 
afgestemd op het evenement en de verwachtingen van het 
publiek, zijn het geheim van het succes. Geen verassingen 
achteraf. Een basis van vertrouwen en weten wat je aan 
elkaar hebt staan hoog in het vaandel. 
Grote projecten verzorgt het bedrijf, denk aan de organi-
satie van het Secret Forest Festival, Superprestige, 
Sunsation Middelstum, Koninginnedag en Bevrijdingsfes-
tival in Emmen, Oostermoerfeesten, Tractorpulling Eext, 

    Corona was een moeilijke       
 en spannende tijd. Vele 
festiviteiten en personeelsfeesten 
               konden niet doorgaan.

Concours Hippique Eext en de publieksevents op het 
TT-circuit. 
Corona was een moeilijke en spannende tijd. Vele 
festiviteiten en personeelsfeesten konden niet doorgaan. 
Ook mede daardoor is het contract over de 
publiekscatering van Thialf  niet verlengd.

Maar de coronaperiode bracht hem ook iets anders …. 
vrije tijd!  Vriend Jakob Supèr, enthousiast golfer bij de 
Compagnie, opperde dat dit het moment was om ook 
eens de golfsport te proberen. Samen met echtgenote 
Cora en vriendin Klaske, partner van Jakob, namen ze 
privé-les bij Wouter. 
Dat bleek een heel goede investering. Les vanaf  juli 2020 
en in augustus GVB en de opstapwedstrijden. Sindsdien 
een enthousiast speler, die het liefst elke dag een rondje 
zou lopen. Daar is natuurlijk geen tijd voor maar de 
vrijdagmiddagclub met een aantal golfmaatjes is een vaste 
afspraak in zijn agenda. 
De Business Club van de Compagnie mocht hem als lid 
verwelkomen met Catering Teuben B.V. en Golfclub 
Gasselte met Eetcafé Homan Eext.

Sinds 2019 is Wim mede-eigenaar van Eetcafé Homan in 
Eext. En het imperium is nog verder uitgebreid met ADD  
Safety Group Hoogeveen, een breed inzetbaar 
beveiligingsbedrijf  voor onder meer evenementen en 
grote gebouwen. Het bedrijf  verzorgt ook risico-analyses 
door veiligheidsdeskundigen.
En vanaf  2022 eigenaar/oprichter van ASB Horeca BV., 
contract catering op elke locatie. ASB Horeca is horeca-
dienstverlener voor maatwerk. De concepten richten zich 

op catering op locatie, horeca op vakantieparken, bedrijfs-
kantines en advieswerk, ASB = Aandacht voor Smaak en 
Beleving. En als laatste – in ieder geval tot nu toe -  wordt 
per 1 april 2024 ook de horecafaciliteit van Golfclub 
Gasselte hier nog aan toegevoegd. Als adviseur van ons 
bestuur was Wim ook betrokken bij de reorganisatie van 
onze eigen horeca.

Een ander onderdeel van de golfsport waarin hij actief  
is samen met Esther Wortmann, Jacob Supèr en Eddy 
Roossien, is de Stichting Golfambassadeurs. Deze in 
november 2023 opgerichte stichting wil jonge getalen-
teerde golfers in Noord-Nederland ondersteunen, niet 
alleen in financiële zin, maar ook mogelijkheden bieden 
voor mental coaching, extra training en zaakbehartiging. 
Men kan ambassadeur worden van deze stichting voor 
1000 euro per jaar, waarbij 60 procent van de fondsen 
worden geoormerkt voor ondersteuning van de talenten 
en 40 procent voor activiteiten voor de ambassadeurs. 
Inmiddels is een website in voorbereiding: www.golf-am-
bassadeurs.nl  De stichting is geen onderdeel van 
De Compagnie. 

Tot slot
Elk nadeel heeft een voordeel en dat geldt zeker voor zijn 
kennismaking met de golfsport in die moeilijke corona-
periode. Wim heeft inmiddels op diverse banen in binnen- 
en buitenland gespeeld, maar de thuisbaan in Veendam 
is favoriet. Een prachtige baan en een zeer toegankelijke 
club met een plezierige sfeer, waar hij zich thuis voelt. 
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Wij voorzien u graag van 
deskundig en begrijpelijk advies.

Tot ziens in onze golfshop!

In deze Neary heeft u 
kennis kunnen nemen van 
de ideeën van Michiel van 
der Vaart die voorstelt de 
routing te veranderen. 
Onze baan heeft vaker 
routingveranderingen 
ondergaan, getuige deze passage uit het boek dat 
uitkwam tijdens ons 25-jarig bestaan.

Vanwege de ingebruikname van de tweede ‘negen’ 
ondergaat de routing een wijziging. Hole negen gaat 
logischer wijze dienen als start-hole. Prettig is ook dat 
de gemeente in de loop van 2008 toestemming geeft 
voor een alternatieve parkeerplaats aan de Nedmagweg. 
Kortom, baancommissaris Willy heeft in deze jaren zijn 
handen vol aan het vele werk. Hij is zo vaak op de baan 
te signaleren dat hij de verdenking op zich laadt een bed 
te hebben staan in het clubhuis. Als eerbetoon voor zijn 
enorme inzet - hij was ook intensief  betrokken bij de 
voorbereidingen van de baanuitbreiding - wordt op 25 

oktober 2011 de omzetting 
van een gedeelte van de fair-
way op hole 9 naar waste land 
officieel naar hem vernoemd. 
Willy heeft dan een jaar ervoor 
zijn taken overgedragen. 
Oud-gediende Karst de Jonge 

nam begin 2010 zijn functie over. Hij ging direct na zijn 
aanstelling voortvarend te werk. De bospartijen op een 
aantal holes werden sterk uitgedund waardoor er meer 
‘lucht’ is ontstaat. Bovendien zette hij volgens een baan-
beheersplan hier en daar de puntjes op de i.
In de praktijk blijkt de volgorde van de holes na de 
uitbreiding verre van ideaal. De binnenkomst na hole 
negen is niet bepaald dichtbij het clubhuis. De Algemene 
Ledenvergadering van 11 november 2011 stemt dan ook 
in met het besluit om gelden vrij te maken om de routing 
nogmaals te wijzigen. Vanaf  hole 1 zal het golferspad in 
het vervolg voeren naar de vijfde hole. Via de tweede, 
waarvan de green dichtbij het clubhuis ligt, komen de 
spelers dan binnen.

Uit de oude doos
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Paterswoldseweg 812, 9728 BM Groningen 
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HLB Nannen is gevestigd in Groningen en Emmen

HLB Nannen is een deskundige en inspirerende 
accountants en belastingadviesorganisatie met 
een dienstenpakket dat naadloos aansluit bij de 
behoefte van ondernemers binnen het MKB in 
Groningen, Friesland en Drenthe. 

Kennis van zaken en maximale inzet van ons 
regionale team en wereldwijde netwerk, daar 
kunt u op vertrouwen!

HLB Nannen is a member of HLB International, the global advisory and accounting network.



We putt IT
together.
Overal en altijd werken in 
uw veilige, snelle online 
werkomgeving.

RSE Telecom & ICT is uw ideale partner in telefonie en ICT in
Noord-Nederland. RSE is Strategic+ Business Partner van Vodafone, 
de hoogste partnerstatus binnen Vodafone, en denkt op strategisch 
niveau mee binnen Vodafone over proposities en toekomstvisie. 
RSE biedt alle Vodafone producten en diensten, is sterk in 
bedrijfskritische ICT projecten en beschikt over een uitstekende 
servicedesk en professionele nazorgservice.  

Meer weten? Neem contact op of bezoek de website.

RSE Telecom & ICT
050 -207 12 07
info@rsetelecom.nl
www.rsetelecom-ict.nl


